
Memo Toelichting ‘Vlaktaks-regeling’ GRJR. 

Wat is de vlaktaks?
De  vlaktaks  is  een  verrekensystematiek  die  bij  de  oprichting  van  de  GRJR  is  bepaald.  Toen  de  
decentralisatietaak  van  Jeugd  naar  de  gemeenten  kwam,  was  op  dat  moment  nog  niet  helder  wat  het 
daadwerkelijk financieel effect zou zijn voor iedere gemeente. Belangrijke uitgangspunten bij het inrichten van  
een  verrekensystematiek  was  een  solidariteitsbeginsel,  uitsluitend  daadwerkelijk  verbruik  betalen  en  het  
afdekken van de rechtmatigheid. Vandaar een verrekensystematiek waarbij het begroot budget verdeeld is  
over de deelnemende gemeenten, maar waarbij op basis van daadwerkelijk verbruik een verrekening in de  
toekomst plaatsvindt. Zodoende betaald iedere gemeente het daadwerkelijk gebruik, alleen dan over drie jaren  
verspreid. Het voordeel/nadeel van een jaarresultaat wordt per gemeente evenredig verspreid over drie jaar en 
verrekend met de benodigde jaarlijkse inleg. 

Bij  het  bepalen  van  de  inleg  aan  de  GRJR  wordt  eerst  het  volume  van  de  begroting  verdeeld  over  de 
deelnemende  gemeenten.  Hoe  hoger  de  begroting  is,  hoe  hoger  de  benodigde  inleg  per  gemeente  is. 
Vervolgens worden de jaarresultaten verrekend met de inleg. Wanneer een gemeente de jaren ervoor meer  
heeft ingelegd dan het daadwerkelijk verbruik was, wordt de inleg verlaagd. 

Wat is het effect van de vlaktaks geweest? 
Om het effect van de vlaktaks inzichtelijk te maken, moeten we eerst naar de jaarresultaten kijken van de 
afgelopen jaren. In het onderstaand overzicht is dit zichtbaar voor uw gemeente.

Albrandswaard Betaalde inleg  Definitieve productie Verschil Effect
2015 3.286.356                      2.847.700                  438.656    minder inleg 2017-2018-2019
2016 3.060.414                      2.696.234                  364.180    minder inleg 2018-2019-2020
2017 2.796.097                      1.962.377                  833.720    minder inleg 2020-2021-2022

Voorlopig 2018 2.974.823                      2.460.338                  514.485    minder inleg 2021-2022-2023

In  het bovenstaand overzicht is te lezen dat de inleg van uw gemeente jaarlijks hoger is geweest dan het 
daadwerkelijk verbruik. Het verschil (voordeel) wordt evenredig over drie jaar verspreid in mindering gebracht  
op de inleg. Ter illustratie het jaar 2015 is een voordelig resultaat voor uw gemeente van 438.656 euro. In de  
jaren 2017, 2018 en 2019 is op de oorspronkelijke inleg jaarlijks 142.219 euro in mindering gebracht. 

In het onderstaand overzicht is aangegeven hoe dit zijn effect heeft gehad.
Albrandswaard inleg obv begroting GRJR Effect 2015 Effect 2016 Effect 2017 Effect 2018 Werkelijke inleg

2015 3.286.356                         -                  3.286.356            
2016 3.060.414                         3.060.414            
2017 2.942.315                         146.219-        2.796.097            
2018 3.242.435                         146.219-        121.393-       2.974.823            
2019 2.646.329                         146.219-        121.393-       277.907-    2.100.810            
2020 2.483.763                         121.393-       277.907-    171.495-       1.912.968            

 

Als we het afgelopen jaar nemen, was de oorspronkelijk benodigde inleg op basis van begroting GRJR 3.242.435  

euro.  Echter  omdat  we  als  gemeente  in  de  jaren  2015  en  2016  eigenlijk  meer  hebben  ingelegd  dan  het  

daadwerkelijk verbruik, is 146.219 en 121.393 euro in mindering gebracht. En werd onze inleg niet 3.242.435  

euro maar 2.974.823 euro. 

Hoe gaat het naar de toekomst toe? 

De basis van de verrekening van de vlaktaks was in 2015 een goede manier van verrekenen. Inmiddels zijn we 4  

jaar verder en hebben we nodige ervaring opgedaan en veel meer inzicht in het daadwerkelijk verbruik van de 

jeugdzorg. De uitgangspunten waarop de vlaktaks is gestoeld zijn naar onze mening nog steeds van kracht. Een 

vorm van solidariteit en het afdekken van de rechtmatigheid is goed. Echter de berekening daaronder willen we 

gewijzigd zijn naar een meer realistisch beeld. Want we zien een onevenredige trend. Het nadeel wat sommige  

gemeenten hebben neemt jaarlijks toe, en het voordeel wat gemeenten hebben neemt jaarlijks toe. Dit willen  

we  naar  de  toekomst  toe  meer  rechtgetrokken  hebben.  Om  die  reden  hebben  de  BAR-gemeenten 

aangedrongen op een evaluatie van de berekening van de vlaktaks alsmede een nieuwe manier van berekenen.  



Het AB heeft dit initiatief overgenomen en rond de zomer wordt de evaluatie en nieuwe vorm van verrekenen  

voorgelegd en besproken. We zien zelf verschillende mogelijkheden zoals dat de verdeling van de begroting 

niet in totaal wordt verdeeld over de gemeenten, maar dat per perceel een verdeling plaatsvindt. Of dat het  

oorspronkelijke inlegpercentage anders ingericht wordt. 


